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PROVES D’ACCÉS A LA UNIVERSITAT. 

CURS 2018/2019 
 

 

Acta de la reunió de coordinació PAU de la Comissió de Matèria amb 

el professorat dels centres de secundària. 

Acta de la reunión de coordinación PAU de la Comisión de Materia con el 

profesorado de los centros de secundaria. 
 

Matèria: 

Materia: 
Biología 

 

 Acta conjunta de les tres províncies / Acta conjunta de las tres provincias 

 

 

Lloc: 

Lugar:  

Alacant: Aula A02 - Aulario II (UA) 

Castelló: Aula TD 2205AA - ESTCE (UJI) 

València: Saló d’Acte, Edif 3G – ETSIA (UPV) 

Data: 

Fecha: 

Alacant: 29 d’octubre de 2018 

Castelló: 25 d’octubre de 2018 

València: 25 d’octubre de 2018 

Hora: 

Hora: 

Alacant: 17.00 

Castelló: 17.30 

València: 16.00 

 

 

NO Se celebrarà segona reunió de coordinació d’aquesta matèria / Se celebrará 

segunda reunión de coordinación de esta materia. 

 

 

A) Ordre del dia / Orden del día.  

  

1.  Informe de les PAU 2018  / Informe de las PAU 2018 

2. Coordinació de les PAU 2019 / Coordinación de las PAU 2019   

3. Torn obert de paraula / Turno abierto de palabra  

  

B) Desenvolupament de la reunió / Desarrollo de la reunión.  

  

1. Informe de les PAU 2018 / Informe de las PAU 2018 

 

 S’informa del percentatge d’aptes en les convocatòries de juny i juliol als 

exàmens de les PAU.  S’informa també dels percentatges de aprovats en l’assignatura 

de Biologia comparant els resultats d’anys anteriors.  Així mateix, es mostren les notes 

mitjanes de Biologia en les universitats de la Comunitat Valenciana, comparant amb els 

resultats de 2017.   
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Se informa del porcentaje de aptos habidos en las convocatorias de junio y julio 

de los exámenes de la PAU. Se informa también del porcentaje de aprobados en la 

asignatura de Biología comparando los resultados con los de años anteriores. Así 

mismo, se muestran las notas medias de Biología en las universidades de la Comunidad 

Valenciana, comparándolos con los resultados de 2017.  

 

2. Coordinació de les PAU 2018/2019 / Coordinación de las PAU 2018/2019 

 

Es presenta als membres que formaran la comissió de matèria de Biologia 2019, 

que són les professores Rosa Mª Martínez de la UA, Mª Asunción Amorós de la UMH, 

Rosa Belda de la UPV, Mª José Lorente de la UV i Begonya Vicedo a la UJI com 

Especialistes de Biologia. També es presenta a la professora Mª Angeles Serrano de 

l'IES La Melva (Elda) com Assessora de Biologia, de la qual s'indica la direcció de 

contacte. Es comunica que, per al present curs, actuarà com a ponent de la comissió de 

matèria la professora María José Lorente de la UV.  

S'informa de les dates de les PAU de juny i juliol de 2019 i de l'horari, assenyalant 

que els alumnes s'examinaran de Biologia el segon dia al matí a segona hora i que ha 

canviat respecte a l'any passat que va ser el tercer dia de proves al matí a primera hora. 

Així mateix s’informa que la comissió de matèria ha acordat mantenir els continguts i 

model d'examen de cursos anteriors.  Se'ls informa dels enllaços de la Generalitat 

Valenciana per accedir als exàmens i criteris de correcció de tots els exàmens de 

Biologia tant de la convocatòria 2018 com de les anteriors.  També s’informa de la 

possibilitat de que la comissió acorde canvis per a l’examen de les PAU de 2020, i que, 

de ser així, es convocaria una segona reunió de coordinació a l’abril de 2019 per a 

informar d’aquests canvis.  

En les cinc universitats s’ha informat de les accions previstes amb els alumnes de 

secundària relacionades amb la Biologia. S'informa que poden sol·licitar que els 

alumnes de secundària facin pràctiques en la UA, en la UMH en la UJI i UV. S’informa 

també de les convocatòries d'Olimpíades de Biologia en la UA, UJI i UV i Olimpíada 

Agroalimentària en la UJI i UPV.  

  

Se presenta a las profesoras que forman la comisión de materia de Biología 2019 

que son Rosa Mª Martínez de la UA; Mª Asunción Amorós de la UMH, Rosa Belda de 

la UPV, Mª José Lorente de la UV y Begonya Vicedo, de la UJI. También se presenta a 

la profesora Mª Ángeles Serrano del IES La Melva (Elda) como Asesora de Biología, 

indicándose la dirección de contacto de ésta. Se comunica que la profesora María José 

Lorente, de la UV, actuará como ponente de la comisión de materia para el curso 

actual. 

  Se informa de las fechas de las PAU de junio y julio de 2019 y del horario, 

señalando que los alumnos se examinarán de Biología el segundo día por la mañana, 

pero a segunda hora, a diferencia del año pasado que fue el tercer día a primera hora.   

Así mismo se informa que la comisión de materia ha acordado mantener los contenidos 

y modelos del curso anterior. Se informa de los enlaces de la Generalitat Valenciana 

para acceder a los exámenes y criterios de corrección de todos los exámenes de 

Biología, tanto de la convocatoria 2018 como de las anteriores. También se informa de 

la posibilidad de que la comisión acuerde cambios para el examen de las PAU 2020, y 

que, de ser así, se convocaría una segunda reunión de coordinación en abril para 

informar de los cambios.     

En las cinco universidades se ha informado de las acciones previstas para los 

alumnos de secundaria relacionadas con la Biología. Se informa de que pueden 

solicitar que los alumnos de secundaria participen en las prácticas en la UA, en la 
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UMH en la UJI y UV. Se informa también de las convocatorias de las Olimpiadas de 

Biología en la UA, UJI y UV y Olimpiada Agroalimentaria en la UJI y UPV. 

 

3. Torn obert de paraula / Turno abierto de palabra  

 

A la reunió d’Alacant  i de València alguns professors i professores pregunten sobre el 

nivell de detall d’algunes parts del programa. També es comenta que algunes preguntes 

de l’examen són massa concretes.  

A València, algunes professores i professors manifesten el seu descontentament per la 

qualificació obtinguda pels seus estudiants en Biologia atribuint-la a una inadequada 

correcció. També manifesten la seua preocupació per la influència que està tenint en els 

resultats de Biologia el fet que les matemàtiques II (troncal de modalitat) també 

ponderen per a la fase voluntària. 

En la reunió de Castelló, alguns professors i professores van mostrar el seu 

descontentament per l'amplitud del temari de segon de batxiller que fa que els alumnes 

tinguen dificultat per a poder cursar-los de forma relaxada, amb pràctiques… encara que 

també es va al·ludir al baix nivell en el qual accedeixen des d'ESO a primer de batxiller 

com una de les principals causes de la dificultat de cursar aquests dos cursos. La gran 

majoria dels professors proposen tornar al sistema d'un únic examen amb dues opcions 

per pregunta. Consideren que l'estructura actual de dues opcions dificulta la realització 

de l'examen perquè es perd molt temps escollint l'opció, i a més consideren que pot 

jugar un paper important en el resultat de l'examen la sort que es tinga en el repartiment 

de les preguntes en cada opció. Un altre aspecte que consideren que hauria de discutir-

se és la consideració actual de la biologia com a optativa i no com a obligatòria en la 

branca de ciències. A més, al igual que en València consideren injust i inadequat que les 

matemàtiques II (troncal de modalitat) també ponderen per a la fase voluntària puguen 

ponderar tant en la fase obligatòria com a optativa, tenint un rang diferent a totes les 

assignatures bàsiques de ciències. Finalment van expressar el mal estar per les dates en 

les quals es realitzen els exàmens, proposant que es retarden una setmana més. 

   

En la reunión de Alicante y de Valencia algunos profesores preguntan sobre el nivel de 

detalle de algunas partes del programa. También se comenta que algunas preguntas del 

examen son demasiado concretas. 

En Valencia, algunos profesores manifiestan su descontento por la calificación 

obtenida por sus estudiantes en Biología atribuyéndola a una inadecuada corrección. 

También manifiestan su preocupación por la influencia que está teniendo en los 

resultados de Biología el hecho de que las matemáticas II (troncal de modalidad) 

también ponderen para la fase voluntaria.   

En la reunión de Castelló, algunos profesores y profesoras mostraron su descontento 

por la amplitud del temario de segundo de bachiller que hace que los alumnos tengan 

dificultad para poder cursarlos de forma relajada, con prácticas… aunque también se 

aludió al bajo nivel en el que acceden desde ESO a primero de bachiller como una de 

las principales causas de la dificultad  de cursar estos dos cursos. La gran mayoría de 

los profesores proponen volver al sistema de un único examen con dos opciones por 

pregunta. Consideran que la estructura actual de dos opciones dificulta la realización 

del examen porque se pierde mucho tiempo escogiendo la opción, y además consideran 

que puede jugar un papel importante en el resultado del examen  la suerte que se tenga 

en  el repartimiento de las preguntas en cada opción.   Otro aspecto que consideran que 

debería discutirse es la consideración actual de la biología como optativa y no como 

obligatoria en la rama de ciencias. Además consideran injusto e inadecuado que las 

matemáticas II (troncal de modalidad) puedan ponderar tanto en la fase obligatoria 
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como optativa, teniendo un rango distinto a todas las asignaturas básicas de ciencias. 

Por último expresaron el mal estar por las fechas en las que se realizan los exámenes, 

proponiendo que se retrasen una semana más.  

  

  

València, a 5 de novembre  de 2018.     

 

Les especialistes / Las especialistas 

 

 

 

                                      
 

Mª Asunción Amorós    Rosa Mª Martínez  

Universitat Miguel Hernández   Universitat d’Alacant 

 
Begonya Vicedo Jover     Maria José Lorente Carchano 

Universitat Jaume I     Universitat de València  

 

 

 
 

Rosa M. Belda 

Universitat Politècnica València      


